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a r m a n m e l i . i r نخستین شورای عمومی وحدت اصولگرایان  
برگزارشد

اصولگراها دنبال ساختار سازی 
در شورای وحدت

 پورمحمدی مطرح کرد: شفافیت نداشتن در 
انفعالات سیاسی و اجتماعی 

گفت وگــو
علی قمی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

حمله به اوکراین عمر سیاسی پوتین را 
کوتاه کرد

  تحریم ها علیه روسیه جنگ را به اروپا می کشاند
  جنگ اوکراین در کوتاه مدت به پایان می رسد

گــــزارش

آرمان ملی: نگاهی به کنش های سیاسی 
اصولگرایان در دهه های گذشته نشان می دهدکه 
این جریان همواره از نوعی تشتت و انشقاق درونی 
رنج می برده و پیروزی های جریان رقیب در مقاطع 
مختلف انتخاباتی نیز نشان از همین موضوع و به 
عبارتی پاشنه آشیل اصولگرایان داشته است. چه 
اینکه تلاش  آنها در انتخابات ریاست جمهوری 
سال 96 نیز حتی با ایجاد ساز و کار جمنا برای 
وحدت اصولگرایان نیز به سر انجام نرسید و در 
نهایت کاندیداهای اصولگرا به صورت انفرادی 
وارد انتخابات شدند و در نهایت نیز انتخابات را به 
اختلاف به جریان رقیب واگذار کردند. با این حال 
طی سال های پس از آن شرایط اصولگرایان ثابت 
نماند و آنها با ایجاد سازوکارهای وحدت محوری 
مثل شورای وحدت و شورای ائتلاف درصدد بر 
آمدند که هر طور شده انتخابات  های پیش رو را از 
آن خود کنند. همین طور هم شد و به واسطه عدم 
تمایل مردم برای شرکت در انتخابات مجلس و رد 
صلاحیت اصلاح طلبان این لیست ائتلافی شورای 
ائتلاف و شورای وحدت بود که پیروزی در انتخابات 
را از آن خود کرد. البته این رویه در انتخاات ریاست 
جمهوری نیز پی گرفته شد و همه جریانات و افراد 
داخل اصولگرایی را به سمت حمایت از آیت ا... 
رئیسی سوق دادند که در آن انتخابات نیز با کاهش 
مشارکت جدی مردم آیت ا... رئیسی به ریاست 
جمهوری رسید تا اصولگرایان با وحدت درونی 
سال های مطلوبی را تجربه کنند. حال برخی 
معتقدند که ادامه این روند مستلزم عملکرد مثبت 
دولت و مجلس است که با توجه به روند جاری 
چندان نمی توان عملکرد امیدوار کننده ای از 
سوی دولت و مجلس مشاهده کرد و باید دید 
اصولگرایان برای انتخابات 1402 چه برنامه  هایی 

خواهند داشت. 
 شورای عمومی وحدت

وحدت  عمومی  شورای  نشست  نخستین 
اصولگرایان با حضور ارکان شورا و نمایندگان 
شوراهای استانی روز جمعه 20اسفندماه 1400 
در مجتمع »آدینه تهران« برگزار شد. در این 
نشست که با حضو جمعی از اصولگرایان بر گزار 
شد؛ منوچهر متکی سخنگوی شورای وحدت با 
تشریح فعالیت های این شورا در ایام انتخابات گفت: 
شورای عالی وحدت پس از موفقیت در انتخابات 
جلسات منظمی را در رابطه با ساختار این شورا در 
سطوح مختلف )محلی، استانی و ملی( و همچنین 
نحوه چینش شورای عالی تشکیل داد که امروز این 
پیش نویس در اختیار اعضای شورای عمومی قرار 
خواهد گرفت و درکارگروه های تخصصی بررسی 
خواهدشد. این در حالی است که در بخش دیگری 
از این نشست، کارگروه های تخصصی اقشار، احزاب 
و استان ها برگزار شد که گزارش های نهایی هریک 
از کارگروه ها در نشست عمومی مطرح شد و مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت. 
 از فرهنگ عمومی غافلیم و رها شدیم

دبیر عالی جامعه روحانیت در این نشست با 
اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری درباره 
جهاد تبیین اظهار داشت: طبق گفته رهبر انقلاب 
اگر چنانچه یک جمع دانای عاقلِ علاقه مندِ مؤمنِ 
اهل فکرِ متّکی به مبانی دینی را بگمارید به اینکه 
آینده را تصویر کنند، آینده  روشن و خوبی را تصویر 
خواهند کرد؛ مشکلاتش را فکر خواهند کرد، 
پیش بینی خواهند کرد، و به مسئولان و کارگزاران 
کشور پیش آگهی خواهند داد، از این رو همه ما باید 
با رفتار و نگاه عاقلانه و متفکرانه و با توجه به مبانی 
دینی و اسلامی در راستای جهاد تبیین بکوشیم 
و برای آینده برنامه ریزی مناسبی داشته باشیم. 
حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی گفت: خدا را 
شاکریم که جمعی از نیروهای انقلابی و ارزشی در 
جایگاه ریاست جمهوری، دولت، مجلس و شوراها 
و شهرداری ها قرار گرفتند و همه ما وظیفه داریم 
تا با حمایت ها و مشاوره ها به نیروهای انقلابی 
. نتیجه کار به بهترین  . . کمک کنیم تا ان شاءا
صورت رقم بخورد و در نتیجه مردم خوشحال 
شوند و تصویر زیبا و دلنشینی از مجموعه نیروهای 
انقلابی و ارزشی ارائه شود. وی ضمن تحلیل شرایط 
عمومی کشور اذعان کرد: اگرچه مشکلاتی در 
حوزه های مختلف در کشور وجود دارد ولی نباید 
از ظرفیت های بسیار زیاد کشور غافل بود. یکی از 
مهم ترین ظرفیت های کشور وجود رهبری معظم 
انقلاب است که در دوران های مختلف حضور و 
راهنمایی های ایشان بسیار موثر و راهگشا بوده 
است. این فعال سیاسی اصولگرا در ادامه وجود 
نیروهای خلاق، خدوم و دلسوز و جوانان متخصص 
و با انگیزه را از دیگر ظرفیت های کشور عنوان کرد 
که باید از آن ها استفاده شود و گفت: کشور امروز 
با 4 مشکل در )ساختار، نظامات اداری، مالی، 
آموزشی و تربیتی(، فرهنگ عمومی و شفافیت 
فعل و انفعالات سیاسی روبه رو است به گونه ای 
که اگر بهترین مدیران با بهترین  نیروها و بودجه را 
هم در نظر بگیریم باز هم تا این مشکلات برطرف 
نشود؛ تغییرات اساسی و تحقق اهداف و آرمان های 
انقلاب میسر نخواهد شد. پورمحمدی ضمن بیان 
ابعاد مشکلات ساختاری و دیوان سالاری در کشور 
درباره مساله فرهنگ عمومی بیان کرد: فرهنگ 
عمومی از دیگر مسائلی هست که متاسفانه ما 
از آن غافلیم و شاهد نوعی رهاشدگی هستیم و 
مدیریت آن در اختیار چهره ها و مراجع دیگر قرار 
گرفته است و متاسفانه فرزندان و خانواده های ما 
تحت تاثیر فرهیختگان نیستند. اگر همه چیز را 
درست کنیم ولی فرهنگ عمومی درست نشود؛ 
قطعا با مشکل مواجه خواهیم بود. حجت الاسلام 
پورمحمدی تصریح کرد: یکی دیگر از مشکلات ما 
عدم شفافیت در فعل و انفعالات سیاسی و اجتماعی 
است و شورای وحدت نیز برای نظم دادن به این 
فعل و انفعالات و شفافیت شکل گرفته است و به 
همین دلیل حضور اقشار در آن پیش بینی شده 
تا از ظرفیت های عمیق اجتماعی برخوردار شود. 
جامعه روحانیت مبارز هم به دنبال تحقق یک 
جامعه انقلابی و متفکر است و برای همه سلیقه های 
سیاسی که به آرمان های انقلاب و رهبری اعتقاد 

دارند احترام و ارزش قائل است.

آرمان ملی- مطهره شفیعی: تعیین اینکه 
چه کسی تخلف کرده یا جاسوس است، بر 
عهده دستگاه های انتظامی، امنیتی و قضائی 
است بنابراین بحثی در این باره وجود ندارد اما 
موضوع زمانی جالب می شود که اتهام زنندگان 
به مخالفان سیاسی در مقام وکیل مدافع شخصی 
به ایفای نقش می پردازند که ایرانی نیست و 
جالب تر از همه برای اثبات ادعای خودشان 
به بی بی سی رجوع و آن را مدرک تایید قرار 
می دهند! کاترین شکدم که خودش را تحلیلگر 
سیاسی معرفی  می کند، با تعدادی از مسئولان 
دیدار کرد و سندی دال بر جاسوسی او وجود 
نداشت جز ادعاهای بدون سند و مدرکی که 
برخی سایت ها مطرح کردند؛ ادعاهایی که 
سندی برای صحت آن وجود نداشت. رسانه های 
دلواپس که ظاهرا مطالب او را منتشر می کردند 
در ابتدا به انکار موضوع پرداختند به عنوان 
نمونه تسنیم که نوشت: »برخلاف القای دروغ 
برخی کانال ها، کاترین شکدم هیچ همکاری 
با خبرگزاری تسنیم نداشته که بخواهد نفوذ 
کند یا خیر؛ بدیهی است یک رسانه حتی بعضاً 
اخبار افراد مختلف را منتشر می کند؛ اعلام اخبار 
آنها به معنای تایید آنان یا مواضعشان نیست. 
رسانه باید در برآیند تولید محتوای خودش 
جهت گیری درستی در جهت حمایت از جبهه 
حق و مقابله با جبهه باطل داشته باشد. انتشار 
برخی گفت وگوهای موردی از یک فرد نیز هیچ 
نشانه ای از این معنا که با او همکاری صورت 
گرفته باشد ندارد.« این خبرگزاری 3 روز بعد 
مدعی شد: »یک کانال احمدی نژادی قصه های 
عجیب و غریب جالبی به  بهانه مطالب سه ماه 
پیش کاترین شکدم بافته است و ظاهراً سعی 
دارد کاری را که او نتوانسته است علیه جمهوری 

اسلامی پیگیری کند خودش به عنوان یک پروژه 
سیاسی ادامه دهد. یک کانال مربوط به بعضی 
طرفداران احمدی نژاد در چند روز اخیر مطالبی 
را درباره فردی به نام کاترین پرز شکدم منتشر 
کرده و گفته است که او نفوذی اسرائیلی ها در 
برخی نهادهای ایران بوده است. استناد این 
کانال در این زمینه یک یادداشت کاترین شکدم 
در وبلاگ یک سایت اسرائیلی آن هم مربوط به 
3 ماه قبل است. این که چرا بعد از 3 ماه کانال 
احمدی نژادی یاد این مطلب می کند، با توجه 
به اتفاقات دو سه هفته اخیر، می تواند معنادار 
باشد.« نکته قابل تامل آنجاست که در ادامه 
به اتهام زنی علیه شکدم پرداخته شده است: 
»این که شکدم در زمان حاضر با رسانه اسرائیلی 
همکاری و داستان هایی درباره حضورش در 
ایران تعریف می کند و یا می سازد قاعدتاً محکوم 
است؛ هرچند مشخص نیست که او چه انگیزه ای 
دارد. برخی که او را می شناسند تحلیل می کنند 
که به احتمال زیاد شکدم می خواهد پروژه 
فرصت طلبانه اقتصادی خود را که در ایران ناکام 
ماند حالا در رژیم صهیونیستی پیش ببرد.« 
در 16 اسفند هم تسنیم نوشت: »یک منبع 
آگاه در قوه قضائیه در گفت وگو با تسنیم اظهار 
داشت: ادعا های مطرح شده خیال پردازی های 
ژورنالیستی و یک سناریوی تبلیغاتی و سیاسی 
دور از واقعیت است. این منبع آگاه تاکید کرد: 
بر اساس بررسی های دقیق انجام شده، نامبرده 
در طول سالیان گذشته ۵ سفر به ایران داشته 
و در مجموع این ۵ سفر نیز، صرفا 1۸ روز در 
کشورمان اقامت و حضور داشته است که با 

ادعا های مطرح شده هیچ تناسبی ندارد.« 
 بی بی سی خوب شد؟

اما شادی واقعی زمانی به اردوگاه دلواپسان 

بازگشت که کاترین پرز شکدم با بی بی سی 
یعنی همان رسانه ای مصاحبه کرد که دلواپسان 
برای متهم کردن مخالفان سیاسی خود مدعی 
همکاری آنها با این شبکه می شوند. این بار 
بی بی سی فارسی در نقش یار کمکی دلواپسان 
ظاهر شد و برای اعلام برائت خودشان به این 
شبکه استناد می کردند. تسنیم ذوق زده از تیتر 
»کاترین شکدم به بی بی سی: نه جاسوس بودم، 
نه با مقامات ایرانی رابطه داشتم، نه به اسناد 

دسترسی داشتم« استفاده کرد. 
 بی بی سی رفیق کیهان شد؟

نکته قابل تامل به رویکرد کیهان نسبت 
با  این روزنامه  باز می گردد.  به بی بی سی 
موضعگیری علیه افرادی که کاترین شکدم 
را جاسوس می خوانند نوشت: »با چه سندی، 
کاترین شکدم را جاسوس تلقی کرده اند؟ به 
صرف »گفته می شود«؟! سالانه هزاران خبرنگار 
یا فعال سیاسی غربی به کشور می آیند، از 
شخصیت ها مصاحبه و گفت وگو می گیرند یا 
با رسانه های ایرانی گفت وگو می کنند و این 
گفت وگوها منتشر می شود. اینکه یک تبعه 
خارجی به ایران بیاید، گفت وگو بگیرد و یا برخی 
مواضع کشورمان را تایید کند، چه ایرادی دارد؟ 
یا حتی اگر بعدا زیر حرفش بزند و نظر خود 
را تغییر دهد یا مثلا بگوید من مسلمان نشده 
بودم. الزاما آن می شود که فرد جاسوسی کرده 
یا موفق شده جاسوسی کند؟! ثالثا دو معیار 
برای تشخیص جاسوس وجود دارد؛ یکی اعلام 
رسمی دستگاه های امنیتی، دوم انتشار محتوای 
جاسوسی توسط جاسوس یا سرویس جاسوسی 
متبوع او. درباره کاترین شکدم چنین ادعایی چه 
از سوی مراجع امنیتی کشورمان یا سرویس های 
جاسوسی متخاصم مطرح شده است؟! روشن 

است که معیار جاسوس بودن یا نبودن یک 
فرد، شبکه بی بی سی نیست اما در مورد کاترین 
شکدم، نه دوست و نه دشمن سندی برای 
جاسوسی او ارائه نکرده اند و خود او در بی بی سی 
این ادعا را رد کرده است.« این رسانه در دوگانه 
تایید یا رد سندیت بی بی سی مانده و در عین 
حال که اشاره کرده معیار جاسوس بودن یا 
نبودن افراد نباید بی بی سی باشد اما در پایان 
تصریح کرده که شکدم در بی بی سی ادعاها را 
رد کرده است بنابراین اصل را بر صحت آنچه 

دانست که از این شبکه پخش شد. 
  همکار دلواپسان است؟

نکته دیگر در آنچه کیهان منتشر کرد به آن 
بخش باز می گردد که اصل بر صحت ادعای 
شکدم مبنی بر عدم تخلفش است و می نویسد 
که »خود او در بی بی سی ادعای جاسوسی را رد 
کرده است.« اینکه یک رسانه دلواپس به اعلام 
برائت شکدم از جاسوسی توجه می کند، نکته 
مثبتی است اما باید به این سوال پاسخ دهد 
که چرا در مواجهه با مخالفان سیاسی خودش 
در داخل کشور چنین رویکردی ندارد و حتی 
اتهاماتی را به آنها وارد می کند! این رویکرد 
کیهان اذهان را به سمت آنچه می برد که محمد 
سرافراز در اردیبهشت سال جاری مطرح کرد. 
جماران در آن مقطع به نقل از رئیس اسبق 
صداوسیما نوشت: »... در شبکه های اجتماعی 
فعالیت زیادی دارند و درباره افراد مختلف 
افشاگری و جنگ روانی راه می اندازند. حتی در 
مقطعی که رئیس سازمان بودم رادیو بی بی سی 
فارسی با اینها همکاری می کرد و علیه بنده به 
شکل های مختلف نقد و بررسی می کردند. این 
شبکه خطوط قرمزی داخل ایران داشت که 

هیچگاه به آنها نمی پرداخت!«

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
تهاجم نظامی روسیه به اوکراین وارد 
هجدهمین روز خود شده است. با توجه 
به داده ها و واقعیات جاری چند سناریو 
را می توان برای این بحران در نظر گرفت. 
در این ارتباط، جنگ کوتاه مدت، جنگ پرشدت و طولانی مدت، 
جنگ روسیه با اروپا بر سر تحریم ها، سقوط کیف، شکست 
پوتین، جنگ فرسایشی و سر انجام ابتکارات دیپلماتیک در 
زمره سناریوهایی هستند که می توان برای بحران اوکراین 
در نظر گرفت. در راستای بررسی این مساله، »آرمان ملی« 
گفت وگویی با دکتر علی قمی، تحلیلگر ارشد مسائل استراتژیک 

و امور دفاعی داشته است که در ادامه می خوانید. 
 با توجه به تحولات اخیر در سطح بین المللی، 
می توان به این نتیجه رسید که جنگ اوکراین بزودی 

تمام خواهد شد؟
شاید مهم ترین دلیل برای کوتاه بودن جنگ روسیه در 
اوکراین بیشتر از همه متوجه هدفی است که پوتین در تهاجم 
در قبال اوکراین داشته است. اگر بخواهیم هدف پوتین را 
رمزگشایی کنیم ما به این باور می رسیم که هدف پوتین در 
جنگ بیشتر نمایش قدرت روسیه در قبال غرب و ناتو بوده است 
و اینکه نشان دهد که اگر غرب بخواهد روی حساسیت های 
پوتین یعنی حیاط خلوت مسکو حساب باز کند، با واکنش 
متقابل پوتین مواجه خواهد شد. در شرایط حاضر اوکراین عقبه 
استراتژیک مسکو محسوب می شود و پوتین به هیچ وجه تمایل 
ندارد که اوکراین با اغوای غرب زیر سیطره ناتو در  آید. نشانه 
دیگری که به ما کمک می کند که جنگ روسیه در اوکراین 
را کوتاه بدانیم فقدان تدارکات لازم تئوریک و عملی از سوی 
روسیه است. در این ارتباط با توجه به مسلح بودن ارتش روسیه 
به تمام تجهیزات نسل جدید دفاعی انتظار نمی رفت که جنگ 
را وارد هجدهمین روز خود کند اما در شرایط حاضر شاهد آن 
هستیم که اوکراین لقمه آسانی برای پوتین نیست و می تواند به 

باتلاقی برای روسیه بدل شود. 
 در چه صورتی ممکن است جنگ در اوکراین 

طولانی شود؟
با توجه به پیروزی هایی که ارتش روسیه درجنوب و شمال 
اوکراین به دست آورده، امیدوار به سقوط کی یف هستند و 
همین امیدواری سبب شده که پوتین تا آخر یعنی سقوط 
کی یف به حملات خود ادامه دهد. البته این امیدواری پوتین 
در سقوط اوکراین ریشه در همکاری های بلاروس نیز دارد. 
در واقع شمال اوکراین می تواند در تیررس حملات موشکی 
بلاروس قرار گیرد. البته پوتین در فتح کی یف فقط مستظهر به 
حمایت بلاروس و رئیس جمهورش یعنی لوکاشنکو نیست. او 
همواره از توان هسته ای نیز سخن به میان آورده و حتی دستور 
داده که سامانه های هسته ای اش برای سقوط اوکراین آماده 
شلیک باشد. از طرف دیگر، یک تهدید جدی دیگری دلالت 
بر جنگ پرشدت و طولانی می کند و آن اظهاراتی است که 
ولادیمیر پوتین قویا بر آن تاکید کرده است. پوتین گفت در 
صورتی حاضر به توقف جنگ خواهد بود و دستور آن را صادر 
خواهد کرد که خواسته هایش بر آورده شود. خواسته های پوتین 
جلوگیری از الحاق اوکراین به ناتوست و روسیه هیچگاه مایل 
نیست که اوکراین به عنوان عمق استراتژیکش تحت سیطره 

بلوک ناتو در  آید.
  تا چه میزان احتمال دارد جنگ به قلب اروپا 

کشیده شود؟
این سناریو بیشتر از همه به جهت اعمال سلسله تحریم هایی 
است که از طرف غرب در دستور کار قرار گرفته است. در این 
ارتباط، تحریم سوئیفت، تحریم های اجتماعی و تحریم های 
ورزشی و تحریم های بانکی دیگری در دستور کار قرار گرفته 
است. در واقع در پی حمله روسیه به اوکراین، این تحریم های 
غرب ضربات سختی به دولت و جامعه روسیه وارد کرده و تمام 
سطوح جامعه، از نخبگان گرفته تا شهروندان عادی متأثر از این 
تحریم ها شده اند. در این ارتباط، برخی حوزه های اقتصاد در مرز 
ورشکستگی هستند و هیچ حوزه ای از جامعه روسیه نیست که 
بی گزند و آسیب از تحریم های بی سابقه غرب در امان مانده 
باشد اما دلیل محکم تری که در این میان وجود دارد، بحث 
ترس کشور های اروپایی از مجازات انرژی از سوی روسیه است. 
مجازات انرژی روسیه برای کشور های اروپایی مسبوق به سابقه 
است. اروپا چنین مجازاتی را از سوی روسیه قبل از این به اندکی 
زمانی بعد از بروز انقلاب نارنجی تجربه کرده بود که چیزی به 
یخ زدگی مردم اروپا در زمستان 200۵ نمانده بود. در شرایط 
حاضر نیز انرژی اروپا سخت به خطوط نورد استریم وابسته است 
و همین وابستگی اروپا به گاز روسیه غرور پوتین را افزایش داده 
و پوتین ازیک طرف و اروپا از طرف دیگر راضی به این شرایط 
نمی شوندو قطعا یکی از سناریوهای جنگ چالش روسیه با 

اروپا خواهد بود. 
  به چه علت بسیاری بر این باور هستند که پوتین در 

اوکراین شکست خواهد خورد؟
شکست پوتین بیش از همه متاثر از افکار عمومی جهانیان 
نسبت به اوست که بسیار بدبینانه است. از طرف دیگر ما شاهد 
آن هستیم که الیگارشی قدرت نزدیک به پوتین به جای بیان 
واقعیات و آشکارکردن حقایق، فقط کار خود را به بله قربان 
گویی معطوف کرده و موجبات خود بزرگ بینی و عظمت طلبی 
را برایش به وجود آورده اند. از سوی دیگر پوتین یقینا خوب 
می داند که این ماجراجویی دستاوردی جز تحریم برایش نداشته 
و همچنین او می داند که تاب آوری اش در برابر تحریم های اروپا 
شکننده خواهد بود و اگر این تحریم های جهانی برای یک دوره 
میان  مدت ادامه یابد، روسیه اقتصادی بسیار عقب مانده تر از 
دوران تزار ها و حتی بوریس یلتسین خواهد داشت و نمی تواند 
حتی در مسابقه تسلیحاتی با غرب رقابت کند. در شرایط حاضر 
تمام امید و دلخوشی پوتین خلاصه شده به زرادخانه هسته ای 
اما در این ارتباط و در عصر جنگ های غیر متقارن به نظر 
می رسد که پوتین سخت دچار اشتباه است. جنگ در شرایط 
حاضر نه نیاز به پوشیدن لباس رزم است و نه سنگر گرفتن 
پشت خاکریزها. قطعا تحریم آثار بسیار مخربی دارد که یک 
زرادخانه هسته ای و موشکی نمی تواند داشته باشد. در واقع با 
نوع جهتگیری ها و سمت و سوهایی که در کنش ها و الگوهای 
رفتاری پوتین مشاهده می شود، می توانیم به این نتیجه برسیم 
که پوتین به دست خود عمر سیاسی اش را حتی کمتر از استالین 
کرده است، یعنی رئیس جمهوری که رویای تجدید تزاریسم را 
در سر داشته است حالا باید شاهد تقابل و از همه مهم تر نفرت 

روانی افکار عمومی در قبال خودش باشد.

با سازوکار ورود ایران موافقت شد

گـــام دیگر بــــرای پیوستن به شانگــهای
  رشد ۴۱درصدی صادرات ایران به شانگهای

آرمان ملی – یاسیمن طالقانی: پس از رایزنی ایران با 
نمایندگان کشور های عضو سازمان همکاری شانگهای، مراسم 
امضای صورت جلسه نتایج رایزنی های ایران و کشور های عضو 
این سازمان در »تاشکند« برگزار شد. سازمان همکاری شانگهای 
یک سازمان بین المللی بین دولتی است که در تاریخ 1۵ژوئن 
سال 2001 میلادی در شانگهای چین از سوی قزاقستان، چین، 
قرقیزستان، روسیه، تاجیکستان و ازبکستان تاسیس شده است. در 
نشست سازمان که روز های ۸ و 9 ژوئن سال 201۷ میلادی در شهر 
آستانه پایتخت قزاقستان برگزار شد، هندوستان و پاکستان عضو 
دائم سازمان همکاری شانگهای شدند. ترکیه، سریلانکا، ارمنستان، 
آذربایجان، نپال و کامبوج شریک گفت وگو با این سازمان هستند. 

 نقش ایران در شانگهای 
پس از رایزنی جمهوری اسلامی ایران با نمایندگان کشور های 
عضو سازمان همکاری شانگهای، مراسم امضای صورت جلسه نتایج 
رایزنی های ایران و کشور های عضو سازمان همکاری شانگهای در 
تاشکند برگزار شد. در این سند طرف ایرانی تمایل خود را نسبت 
به تکمیل فرایند کسب وضعیت عضو دائم در سازمان همکاری 
شانگهای اعلام کرد. در این مراسم »ولادیمیر ناروف« معاون وزیر 
امور خارجه جمهوری ازبکستان، روسای نهاد های دائم سازمان 
همکاری شانگهای، هماهنگ کنندگان ملی کشور های عضو و 
همچنین روسا و نمایندگان نمایندگی های دیپلماتیک چین و 
ایران در تاشکند حضور داشتند. امضای این صورت جلسه گامی 
عملی در راستای اجرای تصمیمی بود که سال گذشته سران هشت 
کشور در اجلاس سران سازمان همکاری شانگهای در »دوشنبه« 
برای آغاز روند پذیرش ایران به عضویت این سازمان اتخاذ کردند. 
این سند حاکی از آمادگی طرف ایرانی برای عضویت در سازمان و 
رعایت اهداف و اصول منشور سازمان همکاری شانگهای، معاهدات 

بین المللی و اسناد مصوب در سازمان برای کمک به توسعه 
دوستی و همکاری های متقابل سودمند با کشور های عضو است. 
همچنین این سند نشان دهنده آمادگی طرف ایرانی برای رعایت 
اهداف  و اصول منشور سازمان شانگهای پس از عضویت، معاهدات 
بین المللی و اسناد مصوب در سازمان برای کمک به توسعه دوستی 
و همکاری های متقابل سودمند با کشورهای عضو در جهت افزایش 
اختیارات سازمان همکاری شانگهای در امور بین المللی و منطقه ای 
است. در این مراسم »حمید نیرآبادی« سفیر جمهوری اسلامی 
ایران در جمهوری ازبکستان حضور داشت. وی در سخنانی ضمن 
تشکر از حمایت کشور های عضو برای پذیرش کشورمان در این 
سازمان، چندجانبه گرایی، همکاری جمعی و مبارزه با تروریسم 
را از ویژگی های متمایز سازمان همکاری شانگهای دانست. سفیر 
کشورمان در تاشکند با بیان اینکه سازمان همکاری شانگهای یک 
»کلوپ شرقی« است، گفت: مبنای همکاری در این سازمان بهره 
گیری از ظرفیت های گسترده سازمان در چارچوبی دوستانه و 
همراه با اجماع است. بنابر این گزارش، مرحله بعدی این روند  امضای 
یادداشت تعهدات در حاشیه نشست آتی سران کشورهای عضو 
سازمان شانگهای در سمرقند در شهریورماه سال آینده خواهد بود. 
پس از آن، سران کشورهای عضو به بررسی وضعیت ایران به عنوان 

عضو سازمان همکاری شانگهای خواهند پرداخت. 
 گسترش شانگهای باحضور ایران

»ولادیمیر ناروف« معاون وزیر امور خارجه جمهوری ازبکستان 
در سخنان خود به این نکته توجه کرد که ایران از سال 200۵ 
میلادی به عنوان یک کشور ناظر، فعالانه در فعالیت های سازمان 
همکاری شانگهای مشارکت دارد. این کشور به طور منظم در 
جلسات نهاد های اصلی و رایزنی در مورد مسائل امنیتی منطقه ای 
شرکت می کند. به ویژه، ساختار های ذیصلاح جمهوری اسلامی 

ایران با ساختار منطقه ای ضد تروریستی سازمان همکاری شانگهای 
ارتباط کاری برقرار کرده و حفظ کرده اند. وی افزود: ورود کشوری 
مانند ایران، منطقه »مسئولیت جغرافیایی« سازمان همکاری 
شانگهای را گسترش می دهد و چشم انداز جدیدی را برای توسعه 
همکاری های منطقه ای باز می کند. »ژانگ مینگ« دبیرکل سازمان 
همکاری شانگهای که در این مراسم به صورت ویدئو کنفرانس 
شرکت کرد، ضمن تشکر از طرف ازبکستانی که ریاست سازمان 
همکاری شانگهای را بر عهده دارد و سازماندهی این رویداد را 
انجام داده است، از همه کشور ها به دلیل کار هماهنگ در زمینه 
نهایی کردن اسناد پذیرش ایران در سازمان همکاری شانگهای 

قدردانی کرد
 تبادلات اقتصادی ایران با اعضا

روح اله لطیفی، سخنگوی گمرک همزمان با موافقت اعضای 
شانگهای با ساز و کار عضویت دائم ایران در این سازمان، اظهار 
داشت: عضویت ایران در سازمان همکاری شانگهای و سرعت 
بخشی در فرایند عضویت دائم در این سازمان، می تواند باعث افزایش 
چشمگیر تجارت ایران با اعضای شانگهای و شرکای آنها در جهان 
شود به ویژه اینکه سه قدرت بزرگ اقتصادی دنیا در این سازمان 
عضو هستند که سهم قابل توجهی از اقتصاد جهانی را در اختیار 
دارند. وی افزود : در 11ماهه سال 1400، تجارت  کشورمان با 11 
عضو شانگهای 4۸میلیون و 903هزار و 123تن، به ارزش 32میلیارد 
و ۷12میلیون و 233هزار و 2۷3دلار بوده است که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشد 31درصدی داشته است. لطیفی در خصوص 
میزان صادرات کشور به اعضای شانگهای توضیح داد: 40میلیون و 
642هزار و 2۷2تن کالای ایرانی به ارزش 1۸میلیارد و 29۵میلیون 
و 63۷هزار و 304 دلار در 11ماه سال 1400به اعضای سازمان 
همکاری های شانگهای صادر شد که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
41درصد افزایش داشته است. وی افزود: چین باخرید 12میلیارد 
و 634میلیون دلار، افغانستان با یک میلیارد و 6۵۵میلیون دلار، 
هند با یک میلیارد و 634میلیون دلار، پاکستان با یک میلیارد و 
129میلیون دلار، روسیه با 439میلیون دلار، پنج مقصد نخست 

کالاهای ایرانی در بین اعضای شانگهای بودند.

نمی توان منکر شد که پیروزی کاندیداهای جریان اصولگرا در مجلس، 
شورای شهر و حتی ریاست جمهوری به دلیل غیبت اصلاح طلبان 
بوده چرا که هرگاه کاندیداهای اصلی جریان اصلاحات توانستند در 
انتخابات ها حضور پیدا کنند، اصولگرایان دارای آرای کمی می شدند. 
اکنون اما حدادعادل روایت دیگری دارد و با تاکید بر اینکه حتما به یک 
تشکل سیاسی نیاز داریم، افزود: در حال حاضر به برکت تلاش همه 
نیروهای دلسوخته انقلاب از جمله یاران ما در جمعیت رهپویان شورای 
ائتلاف در چند سال اخیر توانسته اعتماد بخش قابل توجهی از نیروها را 
به خودش جلب کند و نامزدهای معرفی کرده توانسته اند رای و نظر مردم 
را جلب بکنند. حدادعادل تصریح کرد: شورای ائتلاف باید حفظ و تقویت 
و گسترش پیدا بکند و خودمان را برای صحنه های آینده باید آماده بکنیم. 
به هیچ وجه نمی توانیم پیروزی یکی/ دو سال گذشته را تضمینی برای 
پیروزی در آینده بدانیم. پیروزی آینده در گرو اول عملکرد دولت، مجلس 
و شوراها و بعد سازمان یافتگی نیروهای انقلابی در یک شبکه گسترده 

وحدت بخش و جامعی که این شبکه را همان شورای ائتلاف می دانیم.

     

احمدی نژاد و 
روحانی، امید تزریق 

کردند اما.... 

رای مردم به 
کاندیداهای شورای 

ائتلاف!

 ماجرای دیدار
  علی لاریجانی

 با کیسینجر

حدود ۷ ماه از آغاز دولت سیزدهم گذشته و به تدریج عملکرد 
دولتمردان و ابراهیم رئیسی با دقت بیشتری مورد بررسی قرار می گیرد. 
روز گذشته عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران تأکید کرد: رئیسی 
تلاش دارد خود را به عنوان رئیس جمهوری به مردم معرفی کند که 
دارای توان کافی است و موضوعات مختلف را به صورت جزء به جزء نیز 
می تواند مورد بررسی و حل و فصل قرار دهد. محمد عطریانفر تصریح 
کرد: شیوه رفتاری امروز رئیسی با جایگاه حاکمیتی او سخنیت زیادی 
ندارد و باید ایشان مسائل را به صورت ریشه ای مورد رصد قرار دهد. وی 
گفت: سفرهای استانی و حضور در میان مردم یکی از دغدغه های بحق 
رهبر انقلاب است، اما باید شیوه های مواجهه با مردم و نوع پیگیری 
مطالبات ایشان مورد بازنگری قرار بگیرد. عضو شورای مرکزی حزب 
کارگزاران با اشاره به تجربه بد از امید پراکنی دولت های پیشین، یادآور 
شد: نباید فراموش کنیم آقایان »احمدی نژاد« و »روحانی« امید زیادی 
به جامعه تزریق کردند، اما در نهایت به دلیل عملی نشدن بسیاری از 

وعده ها؛ آثار بدی برای جامعه ایرانی باقی گذاشتند. 

علی لاریجانی رئیس مجلس در بهمن سال 13۸۷ در کنفرانس 
امنیتی مونیخ در حالی که هنری کیسینجر وزیر خارجه اسبق آمریکا 
به سوی او می آمد از جایگاه سخنرانان پایین آمد تا با وی مصافحه 
نکند. حمیدرضا کاتوزیان رئیس کمیسیون انرژی مجلس که ازجمله 
همراهان لاریجانی در این سفر بود گفت: پس از پایان سخنرانی 
لاریجانی احساس کردم که کیسینجر قصد دارد با او دست دهد و به 
همین منظور به سمت جایگاه حرکت می کند. وی با اشاره به اینکه 
رئیس مجلس از سمت دیگر جایگاه سخنرانان پایین آمد و با کیسینجر 
روبه رو نشد، افزود: پس از پایان اجلاس این موضوع را با آقای لاریجانی 
در میان گذاشتم و متوجه شدم که ایشان هم همین احساس را کرده 
بود و به همین دلیل از سوی دیگر جایگاه پایین آمد. کاتوزیان در پاسخ 
به این که چرا اتاق محل سکونت لاریجانی و کیسینجر تا این حد به هم 
نزدیک بود، گفت: این هم ازجمله اقدامات اروپا است که قصد دارند با 
چنین برنامه ریزی هایی حتی در محل اقامت مهمانان، به نوعی زمینه 

رویارویی مقامات ایران وآمریکا را فراهم کنند. 

بررسي نگاهي قابل تامل از کیهان و دلواپسان

 برائت شكدم و بی بی سی، آری! 
اصلاح طلبان، نه

 رویکرد دلواپسان تغییر کرد؛ بی بی سی سند شد
کیهان: کاترین شکدم در بی بی سی می گوید جاسوس نیستم؛ پس تمام

سرافراز: رادیو بی بی سی فارسی با برخی همکاری می کرد


